
Protokół Nr XXXI/OS
z XXXI sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 29 grudnia 200S r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 12.00, zakończono o godzinie 15.20
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Zabłudowski
Protokołowała Joanna Korzeniewska - referent ds. obsługi Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str. 14
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych Gminy,
przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg załączonej listy obecności -
str. 15-18
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Sokółka na 2009 rok

a) przedstawienie przez Burmistrza Sokółki projektu uchwały budżetowej oraz
uzasadnienia i autopoprawek,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o
projekcie uchwały budżetowej,
c) przedstawienie opinii Komisj i stałych Rady Miej skiej oraz wniosków
radnych,
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej,

7. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Sokółka na 2008 rok.
8. Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie wygasają

z upływem roku budżetowego 2008 roku.
9. Projekt uchwały w sprawie zwiększenie kapitału zakładowego Miejskiego

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Spółka z 0.0. w Sokółce.
10. Projekt uchwały w sprawie zwiększenia kapitału zakładowego Miejskiego

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o. o. w Sokółce.
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego

oraz porozumienia dotyczącego wartości jednego punktu w złotych dla ustalenia
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego poszczególnych kategorii
zaszeregowania dla pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i
Mieszkaniowej w Sokółce.

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.



13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza
Sokółki bonifikaty od opłaty przy przekształcaniu prawa użytkowania wieczystego
w prawo własności.

14. Projekt uchwały w sprawie utworzenie na terenie na terenie Gminy Sokółka
zespołów wychowania przedszkolnego - Klubów Przedszkolaka.

15. Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi na rok 2009.

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV III/2 15/04 Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 30 grudnia 2004r. w sprawie Karty Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi.

17. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w 2009 roku.

18. Wykaz nieruchomości stanowiący własność Gminy Sokółka przeznaczonych do
sprzedaży w roku 2009.

19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
20. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 1
Przewodniczący otworzył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.
Burmistrz Stanisław Małachwiej wraz z Zastępcą Krzysztofem Szczebiotem wręczyli
dyplomy sportowcom za osiągnięcia w 2008 roku. Dyplomy otrzymali:
UKS "Boxing" Łukasz Bielawski
UKS "Boxing" Marek Dziedziul
UKS "Batory" Zuzanna Sadowska
UKS "Batory" Adrian Tochwin
UKS "Batory" Michał Uściłko
w bilardzie - Kondrat Piekarski oraz Krystian Piekarski

Ad. 2
Przedstawienie porządku obrad.
Burmistrz S.Małachwiej zwrócił się z prośbą o wycofanie punktu 9 z porządku obrad,
uzasadniając tym, że są błędy w uchwale i przez MPEC zwrócił się z prośbą o wycofanie tego
punktu.
Przewodniczący poddał po głosowanie wniosek Burmistrza o wycofanie punktu 9 z porządku
obrad.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli porządek obrad wraz ze zmianą.
Radni obradowali wg. następującego porządku.

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Sokółka na 2009 rok

a) przedstawienie przez Burmistrza Sokółki projektu uchwały budżetowej oraz
uzasadnienia i autopoprawek,



b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o
projekcie uchwały budżetowej,
c) przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Miejskiej oraz wniosków
radnych,
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej,

7. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Sokółka na 2008 rok.
8. Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie wygasają

z upływem roku budżetowego 2008 roku.
9. Projekt uchwały w sprawie zwiększenia kapitału zakładowego Miejskiego

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o. o. w Sokółce.
10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego

oraz porozumienia dotyczącego wartości jednego punktu w złotych dla ustalenia
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego poszczególnych kategorii
zaszeregowania dla pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i
Mieszkaniowej w Sokółce.

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony .

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza
Sokółki bonifikaty od opłaty przy przekształcaniu prawa użytkowania wieczystego
w prawo własności.

13. Projekt uchwały w sprawie utworzenie na terenie na terenie Gminy Sokółka
zespołów wychowania przedszkolnego - Klubów Przedszkolaka.

14. Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi na rok 2009.

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/215/04 Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 30 grudnia 2004r. w sprawie Karty Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi.

16. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w 2009 roku.

17. Wykaz nieruchomości stanowiący własność Gminy Sokółka przeznaczonych do
sprzedaży w roku 2009.

18. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
19. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń.
Przewodniczący odczytał wniosek radnego Antoniego Cydzika o wykreślenie z protokołu z
sesji w dniu 18 listopada 2008 r. zapisu ostatniej wypowiedzi, gdyż słowa padły pod
zamknięciu obrad sesji i dlatego nie powinny się znaleźć w protokole sesji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Cydzika.
Radni 10 głosami "za" przy 8 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się".
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XXIX Sesji Rady Miejskiej wraz z
wnioskiem.
Radni 11 głosami "za" przy 5 "przeciw" i 5 "wstrzymujących się" przyjęli protokół z XXIX
Sesji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XXX nadzwyczajnej Sesji Rady
Miejskiej.



Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Interpelacje zgłosili:
Radny S.Kozłowski -"Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, praktycznie kończymy
dzisiaj jedne rok i kończymy połówkę naszej pracy, tej kadencji stąd nie będę nowych zapytać
zgłaszał ale oczekuję odpowiedzi na zapytania zgłoszone na sesji w miesiącu listopadzie
dotyczącej spraw związanych z zamówieniami na dostawę usługę zakup towarów i usług
zawieranych z wolnych ręki bo do dnia dzisiejszego pełnej odpowiedzi na zgłoszoną
interpelacje nie otrzymałem. Druga sprawa związana właśnie z pracą Rady Miejskiej jak
powiedziałem mamy półmetek stąd też interesuje mnie ile w tym czasie na ogólną ilość
przyjętych uchwał było uchwał przyjętych z naruszeniem prawa w tym z nieistotnym
naruszeniem prawa gdzie tylko był wskazany przez nadzór uchwała z naruszeniem praw
nieistotnym i nie była uchylana, oraz ile uchwał zostało uchylonych i ile sami musieliśmy w
tym czasie uchylić."
Radny J.Panasiuk zgłosił interpelację odnośnie hodowców koni z Sokółki, którzy zaniedbują
i zagładzają konie.
Radny S.Pałusewicz- "W związku ze spowolnienie gospodarczym kraju, docierają
niepokojące informacje na temat sytuacji przedsiębiorców i sytuacji na lokalnym rynku pracy.
Czy to prawda że są prowadzone zwolnienia grupowe i czy zwracają się o pomoc do Pana
Burmistrza i jakiej pomocy oczekują. Drugie pytanie, czy to prawda, że w miejscu po
zburzonych budynkach na Białostockiej gdzie miał powstać blok pod wynajem ma powstać
hipermarket?"
Radny A.Cydzik - "W sprawie delegacji, ile wydano delegacji na służbowe samochody oraz
ile na prywatne, i to prosiłbym o podanie kilometrów. To przedstawić dobrze było by. Pani
Skarbnik nie będzie miała problemów."

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Burmistrz
Stanisław Małachwiej (sprawozdanie w załączeniu str. 20-29 oryginału protokołu)
Dyskusja do sprawozdania
Radny S.Kozłowski- "Chciałbym doprecyzować, bo niezbyt rozumiem punkt 6 i 7 utrzymanie
czystości. Nie ma tu w zasadzie mowy o zarządzeniach wewnętrznych w BIPie jest
zarządzenie NR 09 a następne 11, czego dotyczy zarządzenie NR 10 i z którego dnia."
Radny A.Cydzik - "Ja mam pytanie chodzi o punkt 9 opróżnianie śmietniczek. Jak to się
dzieje że właśnie tutaj na tym przykładzie aby radni się zastanowili przy okazji, jeżeli chodzi
o 55 tys. brutto a firma zaoferowała 62 tys. brutto, to proszę zauważyć bardzo delikatnie
długo i namiętnie nam tłumaczył że przekroczono zostało te 7 tys.zł. Tak wypunktował to tak
jakby to było 100 tys. zł. A przypomnijmy nie jedną sesję na obradach sesji gdzie właśnie te
przetargi są właśnie przekraczane oferta o 50-70 tys. zł. i wtedy lekką ręką Pan Burmistrz
wnosi o dodanie tych pieniędzy o co tu Panie Burmistrzu tak naprawdę chodzi tu pisze że
ilość 217 szt. a ja mam wątpliwości bo podejrzewam ze 217 to nowo ustawionych a starczy
tylko kilka miesięcy żeby nie było tych 20-30. Takie mam sugestie. To od stycznia będzie
opróżniał jeśli ta firma nie wygrała albo Pan popełnia błąd ze względu tego że Pan ogłasza
przetargi za późno, bo to powinno już kilka miesięcy temu odbyć się albo będziemy mieli
następną firmę którą może nie zdążyła złożyć oferty i dlatego ten przetarg unieważniono o te
7 tys. zł. i ile w tym roku chciałbym się dowiedzieć za miesiąc. To nas interesuje bo to wydaje
się tak mała suma a pan tu tak nam pienienie zapunktował jakby to chodziło o przynajmniej



100 tys. zł. To o co tu chodzi. Pan chce podkreślić ze Pan dba o interes gminy o te 7 tys. zł. A
dlaczego Pan nie dba o interes gminy kiedy nie raz myśmy głosowali prawie około 100 tys.
zł. czy 70 tys. zł. a tu tylko o 7 tys. zł. chodzi. Niech Pan rozwinie ten temat bardziej."
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że zdarzają się przypadki gdzie są unieważniane
przetargi bo kwota w ofercie przekracza kwotę która jest w budżecie na te zadanie, ale przy
kolejnym przetargu kwota oferowana była niższa niż przy poprzednim przetargu. Na pytanie
radnego Kozłowskiego Burmistrz odpowie w interpelacjach.
Zastępca Burmistrza P.Bujwicki odpowiedział, na pytanie radnego Kozłowskiego odnośnie
punktu 6 i 7 twierdząc, że to jest omyłka pisarska, z tym, że w pkt. 7 powinno być utrzymanie
czystości na przystankach komunikacji miejskiej i tu jest dobrze ze wybrano oferty
najkorzystniejszej firma "Astec" z Sokółki.
Radny A.Cydzik- "Ja nie dostałem odpowiedzi zadałem pytanie dla Pana Burmistrza, kto
będzie obsługiwał od 1 stycznia czy firma, która obsługuje w chwili obecnej i dostanie aneks
do umowy. 7"
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że tak będzie do chwili rozstrzygnięcia przetargu.
Radny A.Cydzik -"A ile za miesiąc było."
Burmistrz S.Małachwiej odpowie na pytanie w interpelacjach.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
a) przedstawienie przez Burmistrza Sokółki projektu uchwały budżetowej oraz uzasadnienia i
autopoprawek,
Burmistrz S.Małachwiej przedstawił budżet na 2009 rok, uzasadniają że w pierwszej
kolejności są zapewnione środki na realizację inwestycji takich jak przebudowa ulic Witosa,
Piłsudskiego, Wróblewskiego, Stara Kamionka- Bobrowniki, który już od kilku lata był w
budżecie. Oraz wspólne zadania z jednostkami samorządu terytorialnego i są to m.in.
przebudowa drogi Drahle- Malawicze Dolne. Dodał również że na Komisji Finansów została
wniesiona autopoprawka zwiększająca o 100 tys. zł. dochodów w opłacie eksploatacyjnej i
przeznaczone na dalszy remont Sokólskiego Ośrodka Kultury.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie
uchwały budżetowej,
Przewodniczący Rady Miej skiej odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 11/01/31-6-
8/08 z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu na 2009 rok.

c) przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Miejskiej oraz wniosków radnych,
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna/wniosek o umieszczenie w
wykazie zadań inwestycyjnych na 2009 rok zadania Nr 600/11/04 pod nazwą "Budowa ronda
na skrzyżowaniu ulic Kołłątaja, 11 Listopada, Przemysłowej i Mariańskiej." W miejsce
zadania Nr 1 w zadaniach nowo rozpoczętych. Wniosek o ułożenie chodników na ul.
Głowackiego w kwocie 200 000 zł. z kredytu. Wniosek o ułożenie chodników na ul.
Kasztanowej w kwocie 200 000 zł. z kredytu. w zał. str. 30
Komisja Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia pozytywna w
zał. str. 31
Komisja Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu- opinia pozytywna w zał. str. 32
Komisja Rolnictwa - opinia pozytywna/wniosek o umieszczenie w wykazie zadań
inwestycyjnych na 2009 rok zadania Nr 600/11/04 pod nazwą "Budowa ronda na
skrzyżowaniu ulic Kołłątaja, 11 Listopada, Przemysłowej i Mariańskiej." W miejsce zadania
Nr 1 w zadaniach nowo rozpoczętych. Oraz wniosek o monitoring na Os. Broniewskiego. w
zał. str. 33



d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
Burmistrz S.Małachwiej - ustosunkował, się do wniosków Komisji i tak: budowa ronda na ul.
Mariańskiej, II-go Listopada, Przemysłowa - zarządca drogi wojewódzkiej nie ma
przeznaczonych środków w planie na tą inwestycje. Dodał również, że zostało to zadanie
wykreślone z WPI wraz z innymi zadaniami, na które bezpośredniego wpływu nie mamy ze
względu na to, że zarządcą drogi jest powiat lub województwo. Powiedział również, że
budowa ronda nie rozwiąże problemu gdyż przejazd kolejowy będzie nadal zamknięty.
Odnośnie monitoringu na ul. Broniewskiego wyjaśnił, że jak będzie nadwyżka budżetowa
rozdzielana to wtedy do tego wniosku wrócimy. Wniosek Komisji Finansów wykonanie
chodników na ul. Głowackiego i Kasztanowej sfinansowanie z kredytów, Burmistrz nie
wyraził zgody na zaciągniecie kredytu na te inwestycje. W 2009 rok jest możliwość ułożenia
chodników przynajmniej z jednej strony na ul. Głowackiego.
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał art. 52 ust. l ustawy o samorządzie gminnym.
Radny J.Panasiuk poprosił o zwrócenie uwagi na mieszkańców wsi i pamiętanie o ułożenie
chodników również na terenie wiejskim.
Radny S.Pałusewicz- Odnośnie ronda, to Pan Burmistrz miał racje że my nie jesteśmy
zarządcą drogi a na Komisji finansów pomysł był taki żeby władze miasta rozwiązanie
komunikacyjne znalazły. Dodał również, że prosiliśmy na komisji żeby nie zabierać dla ul.
Fabrycznej a rondo ewentualnie z kredytu sfinansować. Odniósł się również do niskiego
zadłużenia gminy, które wynosi niecałe 19%, a przepisy pozwalają do 60 %.
Radny L.Gutowski - "Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Rozmawiamy o tym budżecie,
zawsze co roku, jest tak piękny budżet a ogólnie wszyscy wiemy że to jest i tak wielka fikcja.
Konkretnie przykład. Kilometr drogi gminnej do Orłowicze, w tamtym roku. Rok minął i nie
możemy wylać kilometra asfaltu, przesuwamy to o pół roku i znowu nie wiadomo czy to się
wyleje. Mój poprzedni radny prosił o chodniki, ile jest wsi gdzie asfaltu nie ma, dziura na
dziurze jest nie mówiąc już o chodnikach. Panie Burmistrzu może troszeczkę na tą wieś
zwrócić uwagę Pan mieszka na wsi też przejeżdża na te wsi i tego nie widzi. To jest fikcja ale
następnym razem przy większych pieniądzach nie wszystko na wieś ale jakiś tam procent ile
było z tego roku na wieś. Więc proszę trochę zadbać o tą wieś."
Radny S.Kozłowski -"Szanowni radni, Panie Burmistrzu otóż we wprowadzeniu do dyskusji
Pan Burmistrz wspomniał, że najważniejszy dokument jaki przyjmujemy na 2009 rok to jest
budżet i jest to świat prawda. Budżet jest dla mieszkańców naszej gminy i budżet jest
tworzony dla mieszkańców naszej gminy. Na pewno nie jest możliwością żeby 27 tys. osób
dyskutowało nad tym budżetem ale dyskutują ich przedstawiciele tj. radni którzy zostali przez
swoich wyborców wybrani. Ja myślę, że w pewnym stopniu należało by uwzględnić wnioski
komisji i radnych a nie tylko upierać się na budżecie który został przygotowany przez zespół
Pana Burmistrza. Są zabezpieczone środki na wydatki sztywna tzw. stałe. I tutaj nie powinno
być żadnej dyskusji. Natomiast kwestia inwestycji. Ja przypomnę że jest ogólna zasada przy
inwestycjach w pierwszej kolejności wykonuje się to co służy dla wszystkich następnie te
zadania które służą dla wielu, a w ostatniej kolejności jak są środki finansowe te zadania które
służą dla niewiele czyli dla jednostek. No tak to nie jest, w tym budżecie można doszukać się
że tak powiem sprzeczności ale nie chcę o tym mówić. Ponadto według mnie powinno się
uwzględnić wnioski komisji i radnych które są zgłaszane z uwagi na to że plany wieloletnie
które nas obowiązują które uchwalaliśmy też są wiążące dla zespołu który opracowuje budżet.
Jeszcze jedna sprawa która w budżecie jest a jej nie możemy że tak powiem widzieć, czyli
mamy glosować w ciemno. Dotyczy to remontów w różnych dziedzinach. Bo w części
opisowej te remonty powinny być wykazane. Na jakiej podstawie to twierdze. Na podstawie
swojej wypowiedzi na komisji finansów kiedy zawnioskowałem o przykrycie części budynku
szkoły podstawowej w Starej Rozedrance z eternitu, bo jeszcze tak jest. Odpowiedz



Burmistrza padła, że tak jest to uwzględnione bo w budżecie jest zapisane 200 tys zł. na
remonty szkół. No faktycznie jest, ale w opisie tego nie ma. No skąd radny a tym bardziej
mieszkaniec gminy ma o tym wiedzieć, to wszystko co jest zapisane w budżecie na szkoły
200 tys. na przedszkola 120 tys. zł. powinno być wskazane w opisówce w budżecie wtedy
każdy by wiedział nie zadawał pytać a pilnował żeby to zostało wykonane. Podobnie jest z
remontami chodników z remontami ulic, niektóre ulice są wyszczególnione inne domyślam
się że tego nie ma. Nie ma dlaczego, no znowu gramy w ciemno. W ciemno to można w
pokera a nie w budżet który jest dokumentem otwartym jawnym każdy może z nim
zapoznać się. Jeszcze dwie uwagi. Stawiam konkretny wniosek ażeby w zał. Nr 5 w poz. 5
zadania kontynuowane Pan Burmistrz, że jest budowa ulicy Lotników Lewoniewkich już 3
rok wstawiana w tym roku nawet jest określona długość z dokładnością do metra 628 mb ale
w dalszym ciągu kolega radny Pałusewicz mnie pyta jaki to odcinek będzie robiony. Nie
jestem tutaj jasnowidzem i też nie odpowiem jaki odcinek. Tu nie wiemy czy to jest odcinek
od Grodzieńskiej do ul. Kresowej czy to odcinek od ul. Kresowej do torów kolejowych tak
jak kiedyż to było. Stawiam wniosek ażeby konkretnie wpisać jaki to jest odcinek. Następny
wniosek w uchwale przyjmującej budżet w § 13 upoważnia się Burmistrza do kilku
dyspozycji i jeżeli chodzi o pkt. 3 a upoważnia się do zaciągania zobowiązań w ramach
planowanych wydatków do kwoty 7 mln .zł. Szanowni radni my spotykamy się raz w
miesiącu ale w miesiącu grudniu było dwa razy. Trzeba było zwiększyć o 100 tys .zł.
dochody i wydatki na budowę drogi do Orłowicz, o której już radny wspominał, to zebraliśmy
się w miesiącu grudniu na nadzwyczajnej sesji. Według mnie jest to kwota zbyt duża,
proponuje 2 mln. zł. Ostatni kwestia, w wydatkach z utrzymania bieżącego dróg jest zapis
wykonanie nawierzchni we wsi Zadworzany. Ja wiem że wszędzie trzeba żeby było asfaltowe
tam jest bruk, czy to jest najpilniejsze zadanie, czy już na terenie wiejskim nie mamy
pilniejszych zadań do budowy dróg aniżeli w tej wsi. Ponadto to jest droga Nr 19 gdzie
elegancko można dojechać we wsi też można poruszać się nie gorzej niż po terenach gdzie
jest żwirówka.
Radny A.Cydzik - "Proszę Państwa usiadło 3 Burmistrzów do stołu ułożyło sobie grafik
punkty projekt budżetu i rozdano to dla wszystkich radnych a przykład Zadworzan świadczy
podstawową sprawa że tu chodzi tylko o prywatę gdzie Pan Burmistrz niedaleko tam gdzie
mieszka chce mieć jeszcze asfalt a on tam nie jest do końca tam potrzebny choćby ze względu
tego że jest tam bruk a gdzie indziej tego bruku nawet nie ma, ale pozostali radni muszą się
podporządkować może co niektórzy z 21 radnych dwóch, trzech jakiś swój wniosek został
zrealizowany i to musiał się głęboko kłaniać i czapkować żeby został uwzględniony w tym
budżecie. Dlatego proszę Państwa pozostali radni mają spokojnie i powoli podnieść tylko
rączki. Ja natomiast będę głosował przeciwko temu budżetowi zdecydowanie bo udział rady
w tym projekcie budżetu, jest zaledwie moim zdaniem 2-3 % Pozostałe to są tylko ułożone
tak jak ma być i jak chce burmistrzowie sobie ułożyli. Dlatego ten budżet jest wyjątkowym
budżetem bo widzimy w nim wiele niedociągnięć, wiele dyktatorskich inwestycji natomiast
komisje żadne tez nie mają nic do powiedzenia. Bo co się dzisiaj dowiadujemy Pan
Przewodniczący Rady odczytał nam przepis i powiedział, tak o tym wszystkim musi
decydować i wyrazić zgodę Pan Burmistrz to ja się pytam. Po co Komisje obradują i stawią
jakiekolwiek wnioski i poddają pod głosowanie, skoro i tak my nic nie możemy, skoro i tak
to od dawna zostało uzgodnione. Gdzie co i jak i komu trzeba uchwalić. No to po co to
Panowie. Panowie sami widzicie, że dyktatorskie zapędy nie których osób są już tak wielkie
że wy nawet nie dacie rady zabierać głosu bo sami widzicie że już nie ma sensu. Że ta rada to
tylko najlepszym rozwiązaniem było by żeby ona się jak najprędzej rozwiązała. I były nowe
wybory ale powiem tylko Państwu tyle jest nadzieja jest nadzieja na nowe wybory Burmistrza
i to może nie za długo a może będzie to w kwietniu, Poczekajmy jeszcze miesiąc, dajmy
popracować dobrze dla Pana Wojewody, zobaczymy co z tego wyniknie w styczniu w lutym,



będziemy wiedzieli czy ten budżet jest realnie do realizowania a może będzie taka sytuacja że
my ten budżet będziemy już całkowicie inaczej realizować. Mam taką nadzieje, dlatego będę
głosować przeciwko uchwaleniu takiego budżetu, bo ja w nim i wielu radnych nie miało
żadnego wpływu na ten budżet. Dziękuję, to tyle miałem do powiedzenia."
Burmistrz S.Małachwiej ustosunkował się do wypowiedzi radnych mówiąc że jednym
budżetem wszystkiego nie załatwimy i nie zaspokoimy potrzeb 27 tys. mieszkańców.
Głosowanie wniosków.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów i Komisji Rolnictwa, w
wykazie zadań inwestycyjnych na 2009 rok, umieścić zadanie budowa ronda przy
skrzyżowaniu ul. Przemysłowej, II-go Listopada, Kolejowej w kwocie 1 100 tys. zł.
Radni głosami 10 "za" przy 8 "przeciw" i 1 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Wniosek Komisji Finansów odnośnie ułożenia chodników na ul. Głowackiego koszt z
kredytu.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że Burmistrz nie zgadza się na zaciągnięcie
dodatkowego kredytu, natomiast będzie to uwzględnione przy nadwyżce budżetowej.
Radny S.Kozłowski - "Chciałbym zgłosić formalny wniosek, głosowanie tego wniosku Panie
Przewodniczący musi Pan poddać z uwagi na to że nigdzie nie jest zapisane w ustawie o
samorządzie w tym że artykule że wniosku nie głosuje się, my nie wiemy jaki wynik będzie
tego głosowanie, to jest pierwsza sprawa. On może zostać odrzucony. U nas jest tak w kraju
jeszcze że co nie jest zabronione nie jest dozwolone. Nigdzie nie jest napisane ani w ustawie o
samorządzie ani w ustawie o finansach ani w naszym statucie że wniosków nie wolno
głosować. To jest pierwsza sprawa. Gdyby on został przegłosowany w budżecie jeżeli pan
burmistrz uzna że nie jest to istotny i trzeba jego usunąć jest forma demokratyczna stosowana
przez wójtów, burmistrzów i prezydentów miast w naszym kraju, bo takie sytuacje są wtedy
Pan burmistrz w tym, ze zakresie zaskarża uchwałę do Regionalnej Izby Obrachunkowej. I to
było już praktykowane, jest praktykowane i będzie praktykowane. Natomiast nie możemy tak
dopuścić ażeby wniosków komisji nie głosować był by to już absurd taki że tylko na wschód
świsłoczy a nie na zachód."
Radca Prawny D.Kowalczyk - brzmienie art. 52 ust. 1 a nie powinno budzić wątpliwości,
Pan Przewodniczący odczytał ten artykuł: "bez zgody wójta gminy rada gminy nie może
wprowadzić w projekcie budżetu gminy zmian powodujących zwiększenie wydatków
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach lub zwiększenie planowanych
dochodów bez jednoczesnego ustanowienia źródeł tych dochodów. Skoro mam taką sytuacje,
ze został zgłoszony wniosek o dokonanie zmiany planów w projekcie budżetu ale
równocześnie Pan Burmistrz nie wyraża zgody na to ażeby dokonać tego rodzaju zmiany to
uważam że takie wniosku Pan Przewodniczący nie może poddać pod głosowanie. Było by to
działanie niezgodne z ustawą.
Radny A.Cydzik - "Dobrze powiedział Pani radczyni moim zdaniem, a zdanie my wiemy nie
raz było to zdanie mylące dlatego głosujmy zgodnie z prawem tak Pan radny Kozłowski
powiedział, a moim zdaniem poczekamy jeszcze że moim zdaniem zobaczymy co będzie
dalej. Bo radczyni powiedziała tylko jej zdaniem.
Radca Prawny D.Kowalczyk - wyjaśniła, że przedstawia swoje zdanie jako prawnika, a rada
jeśli będzie chciała to może uchwalić uchwałę o oderwaniu gminy Sokółka o od
Rzeczpospolitej Polskiej i utworzenia wolnego Księstwa Sokólskiego.
Skarbnik J.Kucharewicz odpowiedziała, na pytanie radnego Kozłowskiego odnośnie wniosku
o zmniejszenie do 2 mln. zł. odpowiedział, ze nie można tego zrobić gdyż w załączniku Nr 5
zadanie 6 w 2009 r. wynosi kwotę 6 988 998 zł. czyli prawie 7 mln. Żeby zadanie te mogło
być realizowane Burmistrz będzie mógł podpisać umowę, ale jeżeli nie będzie miał tej
dyspozycji danej przez rade nie będzie mógł podpisać.



Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Kozłowskiego w § 13 pkt. 3 a
zmniejszyć zapis do 2 mln. zł.
Radni 8 głosami "za" przy 10 "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" odrzuciła wniosek.
Skarbnik J.Kucharewicz dodała, że Przewodniczący Rady dostał zmieniony projekt uchwały
według uwag RIO.

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej,
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 15 głosami "za" przy 4 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/250/08

w zał. str. 34-

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Sokółka na 2008 rok przedstawił Pan
Burmistrz S.Małachwiej i Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.57
Radny S.Kozłowski - "Chciałbym tylko powiedzieć tyle nie może tu być opinii negatywnej
czy pozytywnej z uwagi na to że komisja w ogóle obradowała nad innym projektem uchwały
niż został przedłożony."
Radny W.Budrowski- wyjaśnił, że projekt tej uchwały został dostarczony przed sesją i nikt do
Przewodniczącego Komisji nie wniósł sprzeciwu.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXXII251108

w zał. str. 59-60

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie wygasają z upływem
roku budżetowego 2008 roku przedstawiła Pani Skarbnik J.Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.61
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXXII252/08

w zał. str. 65-67

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy.
Obrady opuścili radny Wojciech Klicki i radny Romuald Woronowicz.



Projekt uchwały w sprawie zwiększenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o. o. w Sokółce przedstawił Zastępca Burmistrza
P.Bujwicki.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.68
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/253/08

w zal. str. 69-70

Ad.IO
Projekt uchwały w sprawie ustalenia naJmzszego wynagrodzenia zasadniczego oraz
porozumienia dotyczącego wartości jednego punktu w złotych dla ustalenia miesięcznych
stawek wynagrodzenia zasadniczego poszczególnych kategorii zaszeregowania dla
pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sokółce przedstawił
Zastępca Burmistrza P.Bujwicki.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.7l
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/254/08

w zal. str.72
Ad.ll
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad nabywania,
zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub wynajmowania na czas
oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przedstawił Zastępca Burmistrza
P.Bujwicki.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.73
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.74
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/255/08

w zal. str. 75
Ad.12
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Sokółki
bonifikaty od opłaty przy przekształcaniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności
przedstawił Zastępca Burmistrza P.Bujwicki wnosząc o udzielenie 50 % bonifikaty.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str.76
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/256/08

w zał. str. 77

Ad.13
Projekt uchwały w sprawie utworzenie na terenie na terenie Gminy Sokółka zespołów
wychowania przedszkolnego - Klubów Przedszkolaka przedstawił Zastępca Burmistrza
K.Szczebiot.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str.78
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/257/08

w zal. str. 79-82

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok
2009 przedstawił Sekretarz Z.Tochwin
Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str.83
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/258/08

w zal. str. 84-87

Ad.15
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/2l5/04 Rady Miejskiej w Sokółce z
dnia 30 grudnia 2004r. w sprawie Karty Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi
przedstawił Sekretarz Z.Tochwin
Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str.88
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXXI/259/08

w zal. str. 89

Ad.16
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2009 roku
przedstawił Sekretarz Z.Tochwin



Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej
str.90
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 16 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXXl/260108

w zał. str. 91-99

Ad.17
Wykaz nieruchomości stanowiący własność Gminy Sokółka przeznaczonych do sprzedaży w
roku 2009 przedstawił Zastępca Burmistrza Z.Tochwin.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.1 00
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str. 1O 1
Dyskusji nie było.
Radni bez uwag zaakceptowali wykaz nieruchomości stanowiący własność Gminy Sokółka
przeznaczonych do sprzedaży w roku 2009.
Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy.

Ad.18
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz S.Małachwiej:
- na zapytanie radnego Kozłowskiego odnośnie zamówień z wolnej ręki, odpowiedział, że ta
odpowiedź była udzielana na poprzedniej sesji, dodał również żeby radny najlepiej taką
interpelacje napisał na piśmie i wyjaśnił o jakie dane mu chodzi.
- na zapytanie radnego Kozłowskiego odnośnie uchwał powziętych z naruszeniem prawa
odpowiedział, że na następną sesje będzie przygotowana odpowiedź.
- na zapytanie radnego Panasiuka odnośnie koni, odpowiedział, że takie sygnały jeszcze do
Burmistrza nie dotarły ale zostanie to sprawdzone.
- na zapytanie radnego Pałusewicza odpowiedział, że były spotkania ze Związkiem
Pracodawców i te kwestie były omawiane, przekazywali informacje, że są zwolnienia
natomiast grupowe nie występują, ale cześć tych zwolnień jest tzw. zwolnieniami
sezonowymI,
- na zapytanie radnego Pałusewicza odnośnie terenu na ul. Białostockiej, odpowiedział, że jest
zmieniany plan przestrzennego zagospodarowania i ten teren zmiana też jest objęty, zapis ma
być taki że usługi i handel z dopuszczeniem mieszkaniowym, to co tam będzie zależeć od
tego kto to kupi.
- na zapytanie radnego Cydzika odnośnie delegacji, odpowiedział, że Komisja Rewizyjna
może skontrolować.
- na zapytanie radnego Kozłowskiego odnośnie zarządzenia wewnętrznego Nr 10
odpowiedział, że jest w sprawie zasad rachunkowości zadań finansowych z wykorzystanie
środków pomocowych w Urzędzie Miejskim w Sokółce oraz planu kont projektów
Zastępca Burmistrza P.Bujwicki:
- na zapytanie radnego Cydzika odnośnie przetargu na śmietniczki, do tej pory płaciliśmy
4300 zł. a tutaj jest 5189 zł. W tamtym roku za cały rok płaciliśmy 52 tys. zł. a tutaj jest 62
tys. zł. Jutro ma się odbyć drugi przetarg na to i będzie znana kwota.
Radny J.Panasiuk dodał, że mi chodzi o Sokółkę, w Sokółce hodowca ma 72 lata a konie stoją
przy ulicy Konopnickiej.



Ad.19
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Przewodniczący odczytał korespondencję, która wpłynęła do Rady Miejskiej od ostatniej
sesji.
Przewodniczący Rady poinformował również że wpłynęło pismo od Wojewody Podlaskiego
w sprawie udzielenia informacji dotyczącej radnych rady miejskiej Pana Tomasza Grynczela i
Roberta Rybińskiego, czy radni zasiadają w zarządzie Klubu Sportowego "Sokół" oraz czy
klub prowadzi działalność gospodarczą.
Radca Prawny D.Kowalczyk wyjaśniła, że dobrze się stało że Wojewoda wszczął
postępowanie, ponieważ Wojewoda zażądał od nas dokumentów, sztab prawników wojewody
wypracuje stanowisko, jeżeli uzna że w jakimś zakresie zostały naruszone przepisy to wezwie
radę do podjęcia konkretnych działań. Zostało udzielone informacje i dokumenty jakie były w
naszym posiadaniu i które mogły naświetlić i wyjaśnić zaistniałą sytuację.
Przewodniczący Rady poinformował, że jest jeszcze pismo Pana Biziuka z dnia 18 grudnia
2008 r., oraz zaproponował aby tą skargę skierować do Komisji Rewizyjnej.
Radni większością głosów przekazali skargę do Komisji Rewizyjnej.
Przewodniczący Rady poinformował, również o piśmie Dyrektora MPWiK do spółdzielni
mleczarskiej "Mlekpol"
Dyrektor MPWiK A.Sakowicz poinformował, że odrębne pismo do rady idzie w tej sprawy i
należało by się tym problemem zająć.
Przewodniczący poprosił również radnych o zgłaszanie wniosków do planu pracy rady na
2009 r, oraz o przygotowanie planów pracy Komisji.
Burmistrz S.Małachwiej zaprosił ponownie na spotkanie opłatkowe po zakończonych
obradach sesji.

Na tym posiedzenie XXXI Sesji zakończono.

Protokól;:Jała
Joanna rrzeniewska

Przewodniczył
Jan Zabłudowski

429
O'


